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Vispirms vēlos izteikt līdzjūtību Ulfam un paust pateicību Aleksandram. 
Aizvadītajā naktī Beļģijā notikušais terora akts bija briesmīgs, un es vēlos 
pieminēt tā upurus un godināt Beļģijas ātrās reaģēšanas dienestu darbiniekus, 
kuri paveica izcilu darbu.  
  
Līdzīgi mēs Eiropas Parlamentā izteicām līdzjūtību pagājušajā nedēļā Francijā 
nogalinātā Dominika Bernāra ģimenei un radiniekiem. 
  
Pašā mūsu uzmanības centrā ir stāvoklis Izraēlā, Gazā un Tuvajos Austrumos 
kopumā. Situācija uz vietas ir šausmīga, traģiska un izmisuma pilna. 
  
Karš vienmēr ir elle, un, kā vienmēr, briesmās ir nevainīgi cilvēki. Nevainīgi cilvēki 
jau ir zaudējuši dzīvību, un daudzi lēmumi ir izvēle starp mazāku vai lielāku 
ļaunumu. 
  
7. oktobrī pasaule pieredzēja daudzu paaudžu laikā smagāko terora aktu pret 
ģimenēm Izraēlā. “Hamās” izdarīja masu slepkavības, nolaupīja, izvaroja, 
spīdzināja, sakropļoja cilvēkus un apgānīja mirušos. Tam nav nekāda 
attaisnojuma. 
  
Parlamentā mēs apliecinājām solidaritāti ar cietušajiem un uzsvērām, ka 
“Hamās” ir teroristu grupējums, kas nepārstāv palestīniešu tautas leģitīmās 
perspektīvas vēlmes un, galvenais, neatspoguļo pasaules musulmaņu cerības — 
“Hamās” tās apslāpē. Šo nošķīrumu esam izdarījuši vienmēr, un tas jāizceļ arī 
turpmāk. 
  
Kā Savienībai mums ir svarīgi paust solidaritāti, atkal un atkal iestāties pret 
terorismu, palīdzēt atbrīvot gandrīz 200 ķīlnieku un uzsvērt, ka mums visiem ir 
svarīgi, kā Izraēla uz uzbrukumu reaģē. Jāuzsver, ka atbilstoši mūsu saistībām un 
starptautiskajām tiesībām joprojām ir jāmēģina rast risinājumus, kas mazinātu 
humanitārās sekas Gazā. 
  
Pat vissmagākajos laikos Eiropas Parlaments vienmēr ir centies — un vienmēr 
centīsies — panākt taisnīgu divu valstu risinājumu, kas būtu vienādi labvēlīgs 
abām pusēm. No šā mērķa nedrīkstam novirzīties. Mēs vienmēr tieksimies 
panākt ilgtspējīgu un noturīgu mieru. Diemžēl šausminošā “Hamās” teroristu 
rīcība izredzes uz to ir pavājinājusi. 



 

 

  
Situācija Gazā daudziem jo daudziem joprojām ir neizturama. Eiropas 
humanitārajām saistībām arī turpmāk jābūt prioritātei, un mums ir jāturpina 
sadarboties ar leģitīmajiem palestīniešu tautas pārstāvjiem un reģionālajiem 
rīcībspēkiem, lai mazinātu saspīlējumu gan reģionā, gan tā kaimiņos. 
  
Kā Savienībai mums būtu jāturpina rīkoties saskanīgi un vienoti, gādājot par to, 
lai bez nosacījumiem tiek atbrīvoti ķīlnieki, terorisms netiek attaisnots, humānā 
palīdzība sasniedz tos, kam tā ir vajadzīga, neviens neuzbrūk civiliedzīvotājiem 
un Gazas joslā tiek uzturēti droši ceļi un izveidoti humanitārie koridori. Lai to 
izdarītu, mums jāuztur sakari ar kaimiņvalstīm, kas var atvieglot ar neizbēgamo 
cilvēku plūsmu saistīto situāciju un nepieciešamās palīdzības sniegšanu. Šai ziņā 
izšķirīga loma ir Ēģiptei, Jordānijai un Libānai.  
  
To visu es skaidri paudu pagājušajā nedēļā Izraēlā gan sarunās ar Kneseta 
priekšsēdētāju un valsts prezidentu, gan mūsu publiskajos paziņojumos. 
  
Tādā vērsumā Parlaments rīt šo jautājumu apspriedīs un par to pieņems 
rezolūciju. Rezolūcijas pamatā būs pilnvaras, ko, pirms pagājušajā nedēļā devos 
uz Izraēlu, man piešķīra visas politiskās grupas.    
  
Varat paļauties, ka darīsim visu, kas ir mūsu spēkos. Esmu pārliecināta, ka šo 
diskusiju turpināsim nākamnedēļ samitā, un ceru, ka mūsu teiktais atspoguļosies 
arī tā secinājumos. Ir svarīgi pasaules priekšā apliecināt mūsu vienotību un 
saskanību.  
  
Paldies!  
  
 


